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PROTOKÓŁ  Nr XLIV/17 

z sesji Rady Miejskiej w Iłowej 

z dnia  30 listopada  2017 r. 

odbytej w Gminnym Centrum Kultury  i Sportu w Iłowej, przy  ul. Żagańskiej 15 

Pan Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad (na 15 

radnych w sesji uczestniczyło 12 radnych) i otworzył obrady XLIV sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 

1) Gajda Wiesława 

2) Jakubowicz Mieczysław 

3) Krawczyk Ilona 

4) Lesiak Edward 

5) Leszcz Waldemar 

6) Mutwil Artur 

7) Przynoga Franciszek 

8) Słomiński Tomasz 

9) Sygnowski Zygmunt 

10) Szymczak Piotr 

11) Mirosław Wdowiak 

12) Żołnowska Maria 

Nieobecni: 

Burnat Krystyna 

Jung Alina 

Siudy Krystian 

W związku z obecnością wymaganej liczby osób (radnych), obrady sesji są prawomocne. 

Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 

1) Paweł Lichtański – Burmistrz Iłowej  

2) Roman Andzel – Sekretarz Gminy 

3) Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy 

4) Maria Wrońska – Radca Prawny UM w Iłowej 

5) Małgorzata Kondraciuk – Kierownik Referatu Organizacyjnego UM w Iłowej 

6) Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej 

7) Leokadia Ziaja – Sołtys wsi Jankowa Żagańska 

8) Zdzisław Chodorski – Sołtys wsi Konin Żagański 

9) Franciszek Paczkowski – Sołtys wsi Czerna 

10) Alicja Jundt – Sołtys wsi Czyżówek 

11) Józef Brzezicki – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 

12) Magdalena Muzika – Kierownik Referatu Spraw Społecznych i Cywilnych UM w Iłowej 

13) Beata Laskowska-Trzeciak – Dyrektor Zespołu Szkół w Iłowej 

14) Ewa Osłońska – Dyrektor Przedszkola Miejskiego w Iłowej 

 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił następujący  porządek obrad: 

I.  Sprawy regulaminowe 

1. Otwarcie sesji i powitanie. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Zgłoszenie (odczytanie) uwag i poprawek do porządku obrad (w przypadku zmiany 

w porządku obrad zatwierdza się zmieniony porządek obrad). 



2 

 

 

 

II. Obrady 

1. Przedstawienie sprawozdania z działań w okresie między sesjami przez: 

 Burmistrza Iłowej,  

 Przewodniczących komisji stałych Rady Miejskiej w Iłowej, 

2. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych.  

3. Interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych. 

4. Przyjęcie uchwał w sprawie: 

1) podjęcia zobowiązania w zakresie inwestycji pt „Poprawa infrastruktury edukacji 

przedszkolnej w Gminie Iłowa” – referuje Skarbnik Gminy (Druk Nr 150), 

2) zmian uchwały budżetowej na rok 2017 Gminy Iłowa – referuje Skarbnik Gminy, 

3) zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 

ścieków na rok 2018 w miejscowościach Iłowa, Czerna, Czyżówek, Jankowa Żagańska, 

Konin Żagański, Szczepanów, Wilkowisko i Żaganiec – referuje Kierownik Referatu 

Gospodarki Komunalnej (Druk Nr 147 str 1 – 41), 

4) zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 

ścieków na rok 2018 w miejscowości Borowe – referuje Kierownik Referatu Gospodarki 

Komunalnej (Druk Nr 148), 

5) ustalenia stawek dotacji przedmiotowej na 2018 rok dla Zakładu Gospodarki Komunalnej 

i Mieszkaniowej w Iłowej – referuje Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej (Druk 

Nr 147 str 42 – 43), 

6) zmianie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za 

pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych dla mieszkańców Gminy Iłowa 

– referuje Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej (Druk Nr 149 str 7 – 8), 

7) zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Iłowa – referuje Sekretarz Gminy 

(Druk Nr 149 str 9 – 11), 

8) wysokości opłat za usługi komunalne o charakterze użyteczności publicznej – referuje 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej (Druk Nr 149 str 1 – 6). 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 

6. Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych. 

8. Zakończenie XLIV sesji Rady Miejskiej w Iłowej.  

 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – zgłaszam wniosek o zdjęcie z porządku obrad 2 uchwał 

dotyczących taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę itd. To jest związane proszę Państwa z 

wejściem w życie nowych przepisów, które będą regulowały wysokość tych taryf, ale chciałbym, 

żeby szczegółową informację przedstawił na tym etapie zanim Państwo podejmiecie decyzję 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej. 

Pan Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – Szanowni 

Państwo tak jak pan Burmistrz wspomniał ustawodawca sprawił nam pewien kłopot uchwalając 

właśnie w tym czasie nowelizację ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę. Kłopot ten polega na 

tym, że 27 listopada 2017 r. została opublikowana nowelizacja ustawy, która wejdzie w życie po 14 

dniach, czyli 12 grudnia br. Teraz mamy sytuację taką – obecnie obowiązująca ustawa nakłada 

obowiązek publikowania w ciągu 7 dni uchwalonych, zatwierdzonych taryf i o ile w przypadku 

Borowego nie jest to kłopot, bo stawka jest dokładnie ta sama, o tyle już w przypadku ujęcia w 

Szczepanowie i Iłowej sprawia to pewien kłopot dlatego, że podjęcie przez Państwa uchwały o 
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takich stawkach taryf jakie Państwo macie w uchwale spowoduje, że musielibyśmy opublikować tą 

uchwałę o takich stawkach. Natomiast znowelizowana ustawa powoduje to, że te taryfy i tak nie 

będą obowiązywały i od stycznia będą obowiązywały taryfy dotychczasowe. Więc do 

społeczeństwa poszłyby mylne sygnały, najpierw uchwalamy inne stawki, a obowiązują od 1 

stycznia 2018 roku inne. Tutaj wyjściem z sytuacji jest art. 8 obecnie obowiązującej ustawy, który 

mówi, że jeżeli Rada nie podejmie uchwały w ciągu 70 dni to wchodzą w życie taryfy wskazane we 

wniosku, ale z kolei nowelizowana ustawa, ten punkt mówiący o tym, że po 70 dniach wchodzą w 

życie taryfy z wniosku ten punkt usuwa. Prowadzi to do sytuacji takiej, że możemy na dzisiaj sobie 

pozwolić, żeby tej uchwały nie podejmować w ogóle i będą obowiązywały przez 180 dni taryfy 

dotychczasowe. Więc, żeby uniknąć tego mylnego sygnału dla społeczeństwa, że co innego 

uchwalamy, a co innego obowiązuje jest taka sugestia, żeby tych 2 uchwał nie podejmować w 

ogóle, które i tak po uchwaleniu po 12 grudnia br. nie będą obowiązywały. 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – czy pani Mecenas potwierdza ten 

stan prawny? 

Pani Maria Wrońska – Radca Prawny UM – tak.  

Pan Edward Lesiak – pan kierownik używa słowa możemy, będzie, jest zasadniczą kwestią, czy 

przez te 180 dni będziemy płacić jak dotychczas za wodę, czy po nowych propozycjach jeśli 

przyjmiemy dzisiaj te uchwały. 

Pan Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – nawet jeżeli 

dzisiaj te 2 uchwały znajdą się w porządku obrad i Państwo podejmiecie uchwały o zatwierdzeniu 

tych nowych stawek, to z dniem 12 grudnia br. kiedy wejdzie w życie znowelizowana ustawa, ta 

znowelizowana ustawa powoduje, że przez Państwa uchwalone gdyby były dzisiaj taryfy i tak nie 

będą obowiązywały, a przez 180 dni będą obowiązywały dotychczasowe, czyli te, które na dzisiaj 

obowiązują. 

Pan Edward Lesiak – a po tych 180 dniach? 

Pan Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – a po tych 180 

dniach w naszym przypadku ZGKiM będzie musiał przekazać nową kalkulację taryf w terminie 90 

dni do nowej instytucji, która powstała i ta nowa instytucja będzie te taryfy zatwierdzać, ale już na 

3 lata, nie na rok. 

Pan Edward Lesiak – czyli Rada generalnie już nie ma nic do taryf. 

Pan Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – tak. 

Głosowanie wniosku o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały nr 3) w sprawie zatwierdzenia 

taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na rok 2018 w 

miejscowościach Iłowa, Czerna, Czyżówek, Jankowa Żagańska, Konin Żagański, Szczepanów, 

Wilkowisko i Żaganiec. 

Głosowanie wniosku: 

W głosowaniu uczestniczyło 12 radnych. 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Głosowanie wniosku o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały nr 4) w sprawie zatwierdzenia 

taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na rok 2018 w 

miejscowości Borowe. 

Głosowanie wniosku: 

W głosowaniu uczestniczyło 12 radnych. 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Głosowanie porządku obrad po zmianach: 

W głosowaniu uczestniczyło 12 radnych. 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
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PRZEBIEG OBRAD 

Ad. II pkt 1 

Pan Paweł Lichtański –  Burmistrz Iłowej przedstawił sprawozdanie z podjętych działań między 

sesjami tj. od dnia 7.11.2017  r. do dnia 30.11.2017 r. : 

 13.11. ogłoszono przetargi na sprzedaż działek nr 233/10, 233/11,233/12,233/13,233/14 

233/15 wydzielonych z dawnego boiska przy ul. Żagańskiej. Przetarg odbędzie się w dniu 

15 grudnia 2017 r., 

 15.11 podpisano umowy notarialne dot. sprzedaży działek nr 233/4,233/5,233/6,233/7,233/8 

i 233/18 wydzielonych z dawnego boiska przy ul. Żagańskiej, 

 21.11 wysłano pismo do mieszkańca ulicy Hutniczej w sprawie bezumownego korzystania z 

działki gminnej przy budynku nr 2, 

 21.11 odpowiedziałem na podanie w sprawie wydzierżawienie gruntu pod budowę garażu 

przy ul. Pułaskiego. Do podania ustosunkowałem się negatywnie, ze względu na planowane  

wykonanie placu zabaw dla potrzeb uczniów szkoły podstawowej w Iłowej, 

 24.11 pozytywnie odpowiedziałem na wniosek najemcy lokalu mieszkalnego w budynku 

Czyżówek 19 o kupno zajmowanego lokalu (to jest lokal mieszkalny, w którym mieści się 

świetlica wiejska w Czyżówku), 

 24.11 przekazałem według właściwości do ZGKiM w Iłowej wezwanie Powiatowego 

Inspektoratu Nadzoru Budowlanego w Żaganiu do zapoznania się z materiałem 

dowodowym w postępowaniu administracyjnym, w sprawie zamurowania otworu 

okiennego w kuchni lokalu mieszkalnego w Jankowej Żagańskiej 45/1 oraz legalności 

przebudowy tego lokalu mieszkalnego, 

 28.11 podpisałem umowy najmu gruntu na okres 3 lat pod Punktem Selektywnej Zbiórki 

Odpadów Komunalnych w Iłowej, 

 13.11 w związku z planowanymi pracami pielęgnacyjnymi na drzewostanie znajdującym się 

w pasie drogi gminnej - w bezpośrednim sąsiedztwie linii energetycznej wysłano do ENEA 

S.A. wniosek o wyłączenie zasilania linii energetycznej w m. Iłowa ul. Traugutta w bliskim 

sąsiedztwie budynków nr 18 i 19 - w dniu 23 listopada br., 

 14.11 wysłałem odpowiedź do mieszkańca ulicy Jaśminowej z propozycją dokonania na 

jego koszt nasadzeń jaśminowców nawiązujących do nazwy ulicy i mających pełnić rolę 

ochronną przydrożnej zieleni znajdującej się w pasie drogowym, 

 14.11 wydałem pięć zmian do zezwoleń na wykonywanie przewozów regularnych osób w 

krajowym transporcie drogowym dla Feniks V Sp. z o.o.,  

 22.11 ogłosiłem przetarg na sprzedaż drewna z powalonych w wyniku orkanu Ksawery 

drzew na drodze do Kowalic. Wpłynęły 3 oferty, 

 22.11 podpisałem umowę na wywóz karp (pni z korzeniami) z pasa drogi gminnej przy ul. 

Pułaskiego, 

 21.11 przesłano wg właściwości do Zarządu Dróg Wojewódzkich w Zielonej Górze 

reklamację właściciela stacji paliw Orlen w Czyżówku dot. przebudowy zjazdu do stacji 

paliw w ramach przebudowy drogi wojewódzkiej nr 296, 

 przyjęto 7 wniosków na usunięcie azbestu, 

 wpłynęło kolejnych 9 zgłoszeń na czipowanie psów, 

 przygotowywane są kolejne wezwania dot. opróżniania zbiorników na nieczystości ciekłe w 

miejscowości Czerna, 

 27 listopada ogłosiłem otwarte konkursy na realizację zadań publicznych w zakresie: 

a) kultury fizycznej i sportu  organizacjom pozarządowym i innym podmiotom prowadzącym 

działalność pożytku publicznego na rok 2018 r.- termin składania ofert upływa 18 grudnia, 

b) działalności na rzecz osób niepełnosprawnych organizacjom pozarządowym i innym 
podmiotom prowadzącym działalność pożytku publicznego na rok 2018 termin składania 

ofert upływa 18 grudnia, 
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 27 listopada ogłosiłem otwarty konkurs ofert na realizację celów publicznych z zakresu  

sportu w  2018 roku termin składania ofert upływa 18 grudnia, 

 25 listopada wręczyłem przyznane przez Prezydenta RP medale za długoletnie pożycie 

małżeńskie 3 parom zamieszkałym na terenie gminy Iłowa, 

 W okresie sprawozdawczym wydano 6 zaświadczeń o przeznaczeniu działek w miejscowym 

planie zagospodarowania przestrzennego, 

 5 decyzji o ustalenie warunków zabudowy,  

 podpisano umowę z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska w Gorzowie Wlkp. w 

sprawie refundacji kosztów związanych z usunięciem azbestu  z terenu Gminy Iłowa w roku 

2017. Kwota refundacji to 38 375,33 zł   jest to 100%  kosztów poniesionych przez gminę, 

 15 listopada 2017 roku ruszył drugi nabór wniosków na usunięcie wyrobów azbestowych z 

terenu Gminy Iłowa w 2018 roku. Zgłoszenia przyjmowane są do 29 grudnia 2017 r., 

 w dniu 28.11.2017 został  złożony projekt w  otwartym konkursie ogłoszonym przez 

Ministra Sportu i Turystyki na dofinansowanie w roku 2018 organizacji zajęć sportowych 

dla uczniów  w ramach programu powszechnej nauki pływania „Umiem pływać”  (działanie  

„Upowszechnianie sportu dzieci i młodzieży”). W projekcie zaplanowano udział dzieci z 

klas I-III Szkoły Podstawowej w Iłowej ( ogółem 135 osób). Całkowity planowany koszt 

realizacji zadania to 51 435,00 zł w tym wnioskowana dotacja ministerstwa 24 300,00 zł. 

Realizacja projektu od 01.03.2018 r. do 30.11.2018 r.,  

 w dniu 17.11.2017 została podpisana przez Gminę Iłowa i Szkołę Podstawową w Iłowej 

Deklaracja przystąpienia do udziału w Ogólnopolskim Projekcie Polskiego Związku 

Szachowego  „ Edukacja przez szachy w szkole”. W Szkole Podstawowej zostaną 

wprowadzone  dwuletnie  zajęcia nauki gry w szachy do wytypowanej klasy w wymiarze co 

najmniej 1 godziny tygodniowo, jako zajęć obowiązkowych  dla danego oddziału 

klasowego. Dwóch nauczycieli ( najlepiej , choć niekoniecznie) edukacji wczesnoszkolnej 

zostanie oddelegowanych do przeszkolenia na kursie doskonalącym, którego ukończenie 

uprawnia do prowadzenia nauki gry w szachy dzieci w wieku wczesnoszkolnym. W ramach 

projektu Szkoła będzie mogła bezpłatnie  pozyskać sprzęt szachowy - 15 kompletów, 

 w związku z brakiem wykonawcy na realizację operacji pt. „Budowa obiektu rekreacyjnego  

w Czernej” i „Przebudowa obiektu rekreacyjnego w Koninie Żagańskim”, dofinansowanych  

w ramach poddziałania 19.2 „Wsparcie na wdrażanie operacji w ramach strategii rozwoju 

lokalnego kierowanego przez społeczność” z wyłączeniem projektów grantowych oraz 

operacji w zakresie podejmowania działalności gospodarczej objętego Programem Rozwoju 

Obszarów Wiejskich na lata 2014–2020,   w  dniu 24.11.2017 zostały podpisane  aneksy na 

w/w zadania wydłużające realizację operacji do 30.06.2018 r., 

 25.11. – rozpoczęto prace montażowe związane z wyposażeniem boisk sportowych stadionu 

miejskiego w Iłowej. W zakres wyposażenia wchodzą m.in. nowe bramki, piłkochwyty i 

wiaty dla zawodników rezerwowych, 

 Lubuski Urząd Wojewódzki opublikował listę wniosków, które mają szanse na 

dofinansowanie budowy, przebudowy, remontów dróg w ramach ogólnopolskiego zadania 

Programu Przebudowy Dróg Lokalnych. Wniosek Gminy Iłowa znalazł się na 3 pozycji 

wśród 46 wniosków innych gmin, biorąc pod uwagę pulę, którą Wojewoda przeznacza na 

realizację przebudowy dróg w województwie lubuskim, to istnieje 100 % szansa na to, żeby 

gmina otrzymała dofinansowanie w kwocie 3 mln zł na budowę drogi do Strefy 

inwestycyjnej. W budżecie na rok 2018 macie Państwo tylko informację o wkładzie 

własnym.  
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Przewodniczący Komisji Stałych Rady Miejskiej w Iłowej złożyli sprawozdania z pracy 

Komisji za okres międzysesyjny.  

Ad. II pkt 2 

Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych 

Pan Mieczysław Jakubowicz – Radny 

1) Panie Burmistrzu mieszkańcy Iłowej pytają, czy podczas remontu Placu Wolności 

przewidziany jest montaż stojaków na rowery. Bardzo by im zależało, ponieważ część 

mieszkańców robi zakupy korzystając z rowerów. 

2) Nauczyciele Szkoły Podstawowej w Iłowej są bardzo zaniepokojeni sytuacją psów przy ul. 

Pułaskiego 1. To są te same psy, które już dwukrotnie pogryzły 3 naszych uczniów. Te psy 

są trzymane w bardzo prowizorycznym kojcu i mamy poważne obawy, że te psy wydostaną 

się stamtąd i dojdzie do kolejnego pogryzienia naszych uczniów. Co my możemy w tej 

sprawie zrobić? 

Pan Franciszek Przynoga – Radny 

1) Z uzyskanych informacji dowiedziałem się, że iluminacje świąteczne na słupach instalowała 

firma zewnętrzna. Proszę powiedzieć, ile ta usługa kosztowała oraz dlaczego tego nie 

wykonał ZGKiM, który posiada również sprzęt specjalistyczny. 

2) W dniu 10 listopada br. wystosowałem do pana Burmistrza pismo w sprawie postawienia 

kontenerów socjalnych na stadionie miejskim w Iłowej, wskazałem również inne miejsca do 

ich postawienia. Z nieoficjalnych informacji pomimo rozważenia innych lokalizacji 

kontenery mają być postawione na stadionie, czy były prowadzone rozmowy z 

administracją stadionu na temat rozliczenia kosztów utrzymania tych kontenerów, nie 

mówię już o wpływie tych kontenerów na dzieci szkoły podstawowej oraz placu zabaw. 

3) Na poprzedniej sesji zgłaszałem wniosek o zmianę organizacji ruchu na ul. Batorego, czy są 

prowadzone jakieś działania w tej sprawie. 

4) Na Placu Wolności są postawione ładne lampy oświetleniowe, czy istniejące lampy będą 

demontowane. 

Pan Edward Lesiak – Radny 

1) Panie Burmistrzu mam pilną prośbę, a raczej interwencję do Urzędu Marszałkowskiego, bo 

to on jest władny co do odwoływania pociągów,  ponieważ jest informacja, że od 11 lub 12 

grudnia zdjęty będzie pociąg relacji Żary – Węgliniec o godz. 14
50

, z którego najwięcej 

korzysta młodzież dojeżdżająca z Żar do pobliskich miejscowości chociażby Jankowej, 

Konina, Iłowej itd. Z tego co wiem od 11 czy 12 grudnia po południu będzie tylko jeden 

pociąg o godz. 20
42

 na tej trasie.  

Pan Paweł Lichtański –  Burmistrz Iłowej – jest to temat bardzo gorący i wśród wszystkich 

emocje wzbudza. My też o tym dowiedzieliśmy się, dzwoniliśmy do Urzędu Marszałkowskiego, w 

Urzędzie Marszałkowskim powiedziano nam, że to jest niedorzeczne, że ten kurs znika, mało tego 

planowane jest więcej kursów na tej linii. Nie mniej wystąpimy z pismem w tej sprawie. 

Pani Maria Żołnowska – Radna – dzwoniąc w podobnej sprawie na Przewozy Regionalne 

uzyskałam informację, że jak się wchodzi na Internet i jak się wyszukuje rozkład jazdy na grudzień, 

bo  10 grudnia wchodzi nowy rozkład, to jeszcze nie było wszystkich pociągów, one będą 

dokładane, także nie ma zmian żadnych, wręcz tak jak pan Burmistrz mówi ma być więcej.  
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Pan Edward Lesiak – Radny 

2) Kolejne moje pytanie dotyczy drogi z Janowa do Mirostowic, bo po ostatnich obfitych 

opadach tam się to trzęsawisko rozmokło, że naprawdę jest trudno samochodem przejechać. 

Wczoraj próbowałem i w połowie drogi zrezygnowałem i wycofałem się. Z tego co wiem w 

budżecie jest zarezerwowane 5 tys. zł na położenie tam kawałka bruku, z tych pieniędzy 

można byłoby jeszcze w tym roku poprawić przejezdność, ja nie mówię o asfalcie. 

3) Chciałbym tylko przypomnieć, że część z demontowanych bramek miała się znaleźć w 

Jankowej, mam nadzieję, że tak będzie. 

Pan Waldemar Leszcz – Radny 

1) Pozwoliłem sobie osobiście zgłosić do Starostwa Powiatowego sprawę m.in. tego 

nieszczęśliwego mostku na ul. Ogrodowej. Przesłałem dokumentację zrobionych zdjęć i 

zapewniono mnie, że Starostwo w okresie tego roku dokona przeglądu wszystkich mostów 

na terenie gminy, za który jest odpowiedzialny.  

2) Kładka na Czernej Małej przy ul. Nadrzecznej (zejście z ul. Poniatowskiego na ul. 

Ogrodową) jest w złym stanie, także jest prośba o sprawdzenie. 

3) Mam pytanie odnośnie kontenerów, czy też jest załatwiana sprawa etatu do zatrudnienia 

osoby powiedzmy opiekującej się kontenerami, czy pilnującej  i kwestia, czy jest też 

równolegle robiony regulamin, bo to też jest bardzo ważna sprawa. 

Pan Mieczysław Jakubowicz – Radny 

Panie Burmistrzu na poprzedniej sesji pytałem o możliwość wycięcia jeśli nie w całości, to 

przynajmniej tych suchych dębów na drodze do Borowego, czy kosmetyki, co w tej sprawie się 

dzieje. 

Pani Ilona Krawczyk - Radna 

Mieszkanka Czernej Nr 7 pyta kiedy wreszcie zostanie zamontowana obiecana lampa.  

Pan Paweł Lichtański –  Burmistrz Iłowej – to się wiąże z interpelacją radnego Przynogi, czyli 

jedna z opraw z Placu Wolności trafi do Czernej. 

Pan Waldemar Leszcz – Radny – wracając jeszcze do tej kładki, tam w tej kładce idzie linia 

energetyczna i ona jest dość mocno zarośnięta (z Poniatowskiego przez rzekę na Ogrodową) i 

zauważyłem, że często jest wyłączenie oświetlenia na tym odcinku, w związku z tym mam prośbę o 

interwencję w sprawie przycięcia lub usunięcia drzew tarasujących linię energetyczną. 

Ad. II pkt 3 

Kolejny punkt obrad – zapytania, interpelacje przewodniczących organów wykonawczych 

jednostek pomocniczych.  

Pani Alicja Jundt – Sołtys wsi Czyżówek  

1)  Sprawa przekazania mienia sołeckiego. 

2)  Chcielibyśmy zorganizować spotkanie opłatkowe, mikołajki 16 grudnia br., ale nie wiem 

jakie są środki jeszcze do wykorzystania na ten cel. 

3)  Uporządkowanie terenu przy świetlicy (pozostałości gałęzi z liśćmi po obu stronach 

świetlicy).  

4) Przy posesji Nr 36 na rozwidleniu dróg do Wymiarek przy drodze powiatowej rośnie 

spróchniały dąb, w pobliżu przechodzi linia energetyczna, mieszkańcy czekają na decyzję w 

tej sprawie. 
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5)  Najstarsza mieszkanka wsi Czyżówek 2 stycznia 2018 r. kończy 90 lat, w latach 70, czy 80 

(nie jestem pewna) była Sołtysem wsi Czyżówek. Myślę, że warto by było zorganizować 

spotkanie, żeby podziękować i pogratulować tak wspaniałego wieku. 

6) Planuję na dzień 16 grudnia br. na spotkanie opłatkowe na placu, który sąsiaduje ze 

świetlicą postawić  4-6 metrową choinkę, w związku z tym mam pytanie w kwestii 

oświetlenia jak to legalnie powinno wyglądać. 

7) Przy posesji nr 34 i 35 na tym ostrym zakręcie przydałaby się bariera ochronna jaka jest 

przy budynku byłego Sołtysa i przy moście, bo tam niejednokrotnie dochodziło do kolizji. 

Pani Leokadia Ziaja – Sołtys wsi Jankowa Żagańska 

Jest taka sytuacja, że nasze diety są wypłacane dopiero po upływie miesiąca (po sesjach). Ludzie, 

którzy nie przyjeżdżają na sesję mają pretensje, że przez nas nie otrzymują diet w tym czasie, co 

przez 20 lat otrzymywali. Nasza propozycja jest taka, żeby dieta była płacona tak jak była tj. 27 

każdego miesiąca, a te dodatkowe profity, co my tu przyjeżdżamy były wypłacane już później. 

Ludzie mają pretensje, bo każdy ma poustawiane swoje opłaty itd. i czeka, a nam się obrywa, bo 

my jeździmy na sesje i przez nas inni nie mają diet w tym czasie płaconych.  

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – idą listy Sołtysów i nie będziemy rozdzielać na 27 

na tych, którzy nie byli i tych, którzy byli na sesji. Po zakończeniu miesiąca dostajemy listę 

Sołtysów i całość się rozlicza. A co w przypadku jak sesja będzie tak jak dzisiaj 30, nie róbmy 

proszę Państwa bałaganu. Jak były robione wypłaty na 27 każdego miesiąca, była to stała stawka, 

nie było kwoty za udział w sesjach i w związku z tym były robione listy na dzień 27 bo była to 

jakby dieta ryczałtowa.  

Pan Zdzisław Chodorski – Sołtys wsi Konin Żagański – proszę pana Burmistrza jeszcze raz o 

pomoc w sprawie naprawy drogi powiatowej  z Konina do Iłowej i z Konina do Szczepanowa.  

Pani Alicja Jundt – Sołtys wsi Czyżówek – mieszkańcy i dzieci dojeżdżające do szkoły skarżą się, 

że przy przystanku autobusowym przy świetlicy wiejskiej w Czyżówku wokół dębu jest okropne 

błoto, może w 2018 roku należałoby utwardzić ten teren.  

Pani Beata Laskowska-Trzeciak – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Iłowej – chciałam 

powiedzieć, że Szkoła Podstawowa w Iłowej robi różne działania, żeby zdobyć pieniądze na plac 

zabaw. Chcielibyśmy, żeby wiosną chociaż niektóre elementy, na które nas stać były zamontowane. 

Proszę Państwa robimy wyprzedaż garażową w najbliższą sobotę, mam do was taką prośbę, jeżeli 

macie w domu sprzęt dobry albo bardzo dobry i jest on zbędny proszę jeszcze jutro przekazać tutaj 

do GCKiS, od godziny 9
00

 będzie czekał pracownik, a w sobotę od godz. 9
00 

do 14
00

 zapraszam 

Państwa do tego, żeby odkupić swój sprzęt, bądź inny. Ogłoszenia są wszędzie zamieszczone. 

Uważam, że jeżeli radni by byli, to byłoby wspaniale.  

Ad. II pkt 4 

Przyjęcie uchwał w sprawie: 

1)   podjęcia zobowiązania w zakresie inwestycji pt „Poprawa infrastruktury edukacji 

przedszkolnej w Gminie Iłowa” 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – poinformowała, że projekt niniejszej uchwały 

zostaje przedłożony w związku z koniecznością podpisania umowy z wykonawcą wyłonionym w 

drodze ustawy o  zamówieniach publicznych, gdyż zakończenie terminu realizacji zadania to dzień 

20 czerwca 2018 roku. 

Termin zakończenia wynika z umowy o dofinansowanie projektu realizowanego w trybie 

„zaprojektuj i wybuduj” z Województwem Lubuskim w Zielonej Górze. 
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Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – Pan Przewodniczący Rady podał, 

że uchwały organów gminy dotyczące zobowiązań finansowych wskazują źródła, z których 

zobowiązania te zostaną pokryte oraz, że uchwały te zapadają bezwzględną większością głosów w 

obecności co najmniej połowy ustawowego składu rady.  

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

2)   zmian uchwały budżetowej na rok 2017 Gminy Iłowa 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – poinformowała, że w związku z podpisaną 

umową o dofinansowanie, która dotyczy Projektu pn.” Budowa przydomowych oczyszczalni 

ścieków na terenie Gminy Iłowa oraz przebudowa stacji uzdatniania wody w miejscowości Iłowa” 

zostaje zmniejszony plan wydatków w dziale 900 rozdział 90001 o kwotę 166.050 zł i zwiększony 

plan wydatków w dziale 010  rozdział 01041 również o kwotę 166.050 zł. 

Zwiększenie planu wydatków w dziale 600 rozdział 60016 o kwotę 40.000 zł dotyczy zakupu i 

montażu przystanku autobusowego na ul. Pułaskiego. 

Zwiększenie planu wydatku w dziale 700 rozdział 70095 o kwotę 45.879 zł dotyczy zakupu, 

transportu i montażu zestawu modułowego – kontener mieszkalny. 

Zmniejszeniu planu wydatków w dziale 900 rozdziały 90003, 90004 łącznie o kwotę 126 zł oraz  w 

dziale 926 rozdział 92601 § 4210 o kwotę  444  zł towarzyszy zwiększenie wydatków w dziale 921 

rozdział 92109§ 4210 o kwotę 4 zł oraz zwiększenie planu wydatków o kwotę 566 zł w dziale 900 

rozdział 90095 §4210. Przedmiotowe zmiany dotyczą przeznaczenia Funduszu Sołeckiego sołectwa 

Klików. 

Na wniosek Dyrektora Gminnego Centrum Kultury i Sportu zostaje zmniejszony plan wydatków w 

dziale 921 rozdział 92109 § 4170 o kwotę 2.226zł a zwiększony w dziale 926 rozdział 92601§§ 

4110,4120,4170 łącznie o kwotę 2.226 zł. 

Zwiększenie planu dochodów na § 6257 w działach 750,801,926 dotyczy dotacji celowych, które 

stanowią refundację poniesionych wydatków w latach poprzednich w ramach projektów 

współfinansowanych środkami z budżetu środków europejskich tj.: rozwój elektronicznych usług 

dla ludności, rozbudowa Szkoły Podstawowej w Iłowej, termomodernizacja budynku na stadionie 

miejskim. 

Pan Franciszek Przynoga – pani Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej wspominała na ostatniej 

sesji albo na posiedzeniu komisji, że na postawienie kontenerów zaoszczędziła 83 tys. zł, tutaj przy 

zwiększeniu wydatków przedstawiła pani kwotę 45.879 zł, ale nie ma zmniejszenia w OPS o tą 

kwotę. Jeżeli było 83 tys. zł zaoszczędzone, to ja rozumiem, że powinno to być pokryte … 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – panie radny musi pan się wrócić do uchwały z 

dnia 7 listopada br. jak pan weźmie uchwałę z 7 listopada br. to pan zobaczy, że zmniejszenia OPS 

nie poszły na zakupy kontenerów, bo na co idą środki decyduje Burmistrz, a nie pani kierownik. 

Pani kierownik wykazała wolne środki, a już na co one poszły, to zadecydował Burmistrz. I jak pan 

weźmie uchwałę z 7 listopada br. to będzie pan wiedział na co te pieniądze poszły. 

Pan Franciszek Przynoga – w porządku, ale przedstawiła taką informację, że 83 tys. zł 

zaoszczędziła na kontenery. 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – nie wiem, czy pani kierownik nie przekroczyła 

swoich kompetencji. 

Pan Franciszek Przynoga – mam następne pytanie, jak przedstawia się miesięczna kalkulacja 

kosztów na utrzymanie tych kontenerów?  

Pan Paweł Lichtański –  Burmistrz Iłowej – te koszty jeszcze nie są znane, odpowiem na to 

pytanie przy odpowiedzi na pana interpelację dot. lokalizacji kontenerów. 
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Pan Edward Lesiak – mam pytanie merytoryczne, jaka będzie wiata na ul. Pułaskiego jeśli koszt 

jest 40 tys. zł, a dwóch kontenerów z zapleczem sanitarnym tylko 45 tys. zł. Co to jest za wiata, czy 

to będzie przystanek, czy dworzec autobusowy? Bo 40 tys. zł drogą nie chodzi, a nazwane zostało 

skromnie wiatą przystankową. 

Pan Paweł Lichtański –  Burmistrz Iłowej – my założyliśmy sobie 40 tys. zł biorąc średnią cenę 

wiat budowanych przez inne gminy, duże miasta. To są ceny wiat od 2 tys. zł (taka jak jest w 

Szczepanowie, na ul. Żagańskiej) a są też wiaty za 200 tys. zł, więc przyjęliśmy kwotę 40 tys. zł, 

ponieważ chcielibyśmy, żeby ta wiata zawierała w sobie oświetlenie, żeby była oświetlona 

wieczorem i posiadała innego rodzaju udogodnienia, być może nawet podłączenie do gniazdka na 

doładowanie telefonu komórkowego, również Wi-Fi, Internet i założyliśmy, że te 40 tys. zł na to 

wystarczy.  Ale być może zrezygnujemy z takiej wersji i kupimy wiatę za kwotę 20 tys. zł albo 

kupimy dwie i tą drugą postawimy na przystanku przy, którym również dużo ludzi oczekuje na 

autobus, gdzie również zatrzymuje się autobus komunikacji miejskiej.  

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – wznawiamy obrady po przerwie, 

opuszczamy dwie uchwały, które zostały zdjęte z porządku obrad i przechodzimy do kolejnej 

uchwały zapisanej jako 5) w porządku obrad. 

3) ustalenia stawek dotacji przedmiotowej na 2018 rok dla Zakładu Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 

Pan Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – projekt uchwały 

zakłada utrzymanie w 2018 roku stawek dotacji za utrzymanie czystości, za czyszczenie studzienek 

kanalizacji burzowej, za utrzymanie zieleni w mieście oraz za utrzymanie parku w takiej samej 

wysokości, jak w roku 2017 (zgodnie z projektem budżetu Gminy Iłowa na 2018 r. zatwierdzonym 

zarządzeniem nr 418/17 Burmistrza Iłowej z dnia 15 listopada 2017 r.). Przyjęto zerowy wskaźnik 

waloryzacji stawek dotacji. Stawki dotacji przedmiotowej na 2018 rok wynoszą: 

0,4354 zł za 1 m
2 

miesięcznie – za utrzymanie w czystości chodników, ulic i placów, 

68,42 zł rocznie za czyszczenie jednej studzienki kanalizacyjnej, 

0,119 zł za 1 m2 miesięcznie – za utrzymanie Parku Dworskiego w Iłowej, 

0,282 zł za 1 m
2 

miesięcznie – za utrzymanie zieleni na terenie miasta 

Pan Franciszek Przynoga – na komisji poruszaliśmy ten temat, ja osobiście przedstawiałem, że 

przedstawione stawki moim zdaniem są za niskie na obecne czasy, ponieważ one nie były 

zmieniane kilku albo od kilkunastu lat. Dlatego moim zdaniem należałoby się zastanowić, żeby w 

budżecie wiadomo, że już nie na ten rok, ale  na lata następne zwiększyć te stawki chociażby o 

procent inflacji.  

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych  

za przyjęciem uchwały głosowało – 11 radnych 

przeciw – 0 

wstrzymujących się – 1 (Fr. Przynoga) 

 

 

 

 

 

 



11 

 

 

 

4) zmianie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za 

pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych dla mieszkańców Gminy 

Iłowa 

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – Szanowni Państwo, dnia 27 września 2017 r. została 

podjęta uchwała w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 

w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych dla mieszkańców Gminy Iłowa. Po podjęciu tej 

uchwały organ nadzoru zwrócił nam uwagę na trzy sprzeczności z prawem tej uchwały. W związku 

z tym została przygotowana uchwała zmieniająca, która eliminuje te nieprawidłowości. 

Stwierdzone nieprawidłowości polegały na tym, że w § 1 uchwały przyjętej 27 września br. był 

zapis, że ustala się szczegółowe zasady ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i 

mieszkaniach chronionych, w tym schronienia przez przyznanie tymczasowego miejsca w 

schroniskach dla osób bezdomnych dla których ostatnim miejscem zamieszkania na pobyt stały 

była Gmina Iłowa. Czyli z tego wynika, że jeżeli byłaby na naszym terenie osoba bezdomna, która 

ostatnio była zameldowana gdzieś indziej, to nie udzielamy takiej osobie schronienia. Tutaj autor 

tego zapisu co innego miał na myśli, a co innego wyszło. W związku z tym wyrzucamy ten zapis, 

że uchwała dotyczy tylko bezdomnych, którzy mieli ostatnie miejsce zamieszkania na terenie 

Gminy Iłowa. Drugie zastrzeżenie, które zostało wniesione dotyczy § 2 ust. 2. gdzie w tabeli 

sztywno była określona odpłatność, tutaj już mamy w tej chwili pewne przedziały, czyli od – do. 

Natomiast w pierwotnej uchwale było to sztywno określone. Więc to Rada konkretnie już ustaliła 

jaka będzie odpłatność. Organ nadzoru stwierdził, że jest to sprzeczne z art. 97 ust.1. ustawy o 

pomocy społecznej, gdzie czytamy, że opłaty za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach 

chronionych ustala podmiot kierujący, więc kierownik OPS, a nie Rada. W związku z tym sugestia 

była, żeby w tej uchwale zmienić zapis na taki, który by obejmował pewne przedziały od – do dając 

kierownikowi, który kieruje osobę do mieszkania chronionego lub do ośrodka wsparcia pewna 

możliwość. Więc to kierownik decyduje ile, a nie Rada. Trzecie zastrzeżenie, które było wniesione, 

to mieliśmy w poprzedniej uchwale katalog zwolnień i było sześć punktów, które mówiły kiedy 

przysługuje zwolnienie na czas określony z tych opłat. Organ nadzoru stwierdził, że nie ma 

upoważnienia do takiej zmiany i w związku z tym w § 4 ust 2. uchyla się. 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 

konsultacji, które zostały przeprowadzone od 22.11.2017 r. – 30.11.2017 r. oraz, że  w wyniku 

konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

5) o  zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Iłowa  

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy –   także 27 września br. była podjęta uchwała w sprawie 

procedury rozpatrywania skarg przez Radę Miejską w Iłowej i tutaj też organ nadzoru miał pewne 

zastrzeżenia do tej uchwały. Pierwsze zastrzeżenie to takie, że zmieniło się orzecznictwo jeśli 

chodzi o procedurę rozpatrywania skarg. Zdaniem nadzoru wojewody, procedura rozpatrywania 

skarg przez radę gminy posiadają charakter ustrojowy, zatem procedura taka powinna być 

ogłoszona w Dzienniku Urzędowym Województwa Lubuskiego i stanowić element statutu gminy. 

Uchylenie w statucie w § 27 ust. 2 pkt 2 - obecnie zapis mówiący o sposobie przekazywania skargi 

przez przewodniczącego rady będzie regulował w nowym § 27a ust. 2. 

Zdaniem nadzoru, jeżeli skarga wpłynie do rady gminy, a rada gminy nie będzie właściwa do 

rozpatrywania skargi, wówczas to rada gminy (jako organ) może zadecydować o przekazaniu skargi 

do organu właściwego. Dlatego też w nowym zapisie § 27a pominięto zapis mówiący o tym, że to 

przewodniczący rady samodzielnie przesyła skargę według właściwości. Podobny zapis 

obowiązywał dotychczasowo w § 27 ust. 2 pkt 3, który to punkt zostaje uchylony. 
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Na sugestię organu nadzoru zmieniono również zapis w procedurze rozpatrywania skargi w ten 

sposób, że w przypadku nieuzupełnienia skargi, to rada gminy pozostawia skargę bez rozpoznania a 

nie komisja rewizyjna (jak to wynikało z dotychczasowego zapisu). 

Na wniosek Pani mecenas uzupełniono również zapis całej procedury o uregulowanie dotyczące 

poinformowania przez przewodniczącego obrad radnych przed rozpatrywaniem skargi o 

konieczności stosowania się do przepisów ustawy o ochronie danych osobowych.  

Organ nadzoru poinformował również, że zapis odwołujący się do stosowania w sprawach 

nieuregulowanych w procedurze do przepisów Kodeksu postępowania administracyjnego jest 

zbędny, ponieważ całe postępowanie toczy się zgodnie z przepisami tego kodeksu. 

Ponieważ po uchyleniu w § 27 w ust. 2. pkt 2  i 3 został tam jeszcze pkt 4, który mówi, że w 

przypadkach innych niż wymienione w pkt 1-3, (pkt 2 i 3 już w tej chwili nie ma) o sposobie 

załatwienia spraw zawartych w korespondencji decyduje przewodniczący rady gminy. Więc tutaj 

chodzi o to, żeby zmienić ten zapis. Punkt 4) otrzymuje brzmienie: w przypadkach innych niż 

wymienione w pkt 1, o sposobie załatwienia spraw zawartych w korespondencji decyduje 

przewodniczący rady gminy. W związku z tym proszę Państwa o przyjęcie takiej autopoprawki.  

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 

konsultacji, które zostały przeprowadzone od 22.11.2017 r. – 30.11.2017 r. oraz, że  w wyniku 

konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie.  

6) wysokości opłat za usługi komunalne o charakterze użyteczności publicznej 

Pan Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – projekt uchwały 

ustala opłatę za przyjęcie nieczystości ciekłych dowożonych do punktu zlewnego oczyszczalni 

ścieków w Iłowej. Z uzasadnienia tej uchwały wynika, że stawka tej opłaty planowana na rok 2018 

jest niższa od dotychczasowej i wynosi 3,79 zł brutto za jeden metr sześcienny. Przypomnę, że w 

roku obecnym obowiązuje stawka 3,92 zł brutto za jeden metr sześcienny. Jest to 13 groszy mniej 

niż dotychczas. Stawka została opracowana na podstawie ponoszonych kosztów funkcjonowania 

oczyszczalni ścieków. Podane w kalkulacji kwoty są kwotami netto bez podatku VAT, który 

wynosi dla oczyszczania ścieków 8%.  

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 

konsultacji, które zostały przeprowadzone od 22.11.2017 r. – 30.11.2017 r. oraz, że  w wyniku 

konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie.  

Ad. II pkt 5 

Przyjęcie protokołu z  poprzedniej sesji Rady Miejskiej  

za przyjęciem protokołu głosowało – 11 radnych   

przeciw – 0 

wstrzymujących się – 1 (W. Gajda) 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – po raz drugi wznawiam obrady po 

przerwie, głos oddaję panu Burmistrzowi. 
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Ad. II pkt 6 

Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – jeśli chodzi o pierwsze wnioski złożone przez radnego pana 

Mieczysława Jakubowicza – pierwszy dot. stojaka na rowery przy Placu Wolności – nie były 

planowane, ale będą ustawione. Mam wizję, gdyby to gmina miała być inwestorem w te stojaki, to 

chciałbym, żeby te  stojaki uwzględniały taką informację o danym miejscu, w którym stoją np. 

jakąś fotografię historyczną z Placu Wolności. Myślę, że byłoby to ciekawe, ale nie ukrywam, że 

też będę chciał rozmawiać z najemcami lokali użytkowych, bo być może oni wyjdą z inicjatywą 

ustawienia takich stojaków np. u siebie pod sklepem ewentualnie usługami, które świadczą. Plac 

Wolności jest piękny, gmina zainwestowała sporo pieniędzy w ten Plac, być może inicjatywa 

wyjdzie od nich. Na 14 grudnia do przedsiębiorców wysłano zaproszenia na spotkanie wigilijne –  

noworoczne,  połączone ze szkoleniem dla przedsiębiorców, na które też Państwa zapraszam, być 

może to też będzie okazja do tego, żeby z nimi o tym porozmawiać. Podobnie sprawa się ma z ulicą 

Pułaskiego, też tam nie ma stojaków dla rowerów, być może też powinny być.  

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – panie Burmistrzu myślę, że dobrze 

byłoby, żeby to były jednakowe te stojaki, bo jeśli każdy przed swoim sklepem postawi coś innego, 

to może po prostu oszpecić. Jeżeli oni mieliby partycypować, to żeby były jednakowe. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – jeśli chodzi o interpelację dot. problemów z psami przy ul. 

Pułaskiego, podjęliśmy już kroki, ale to kierownik przybliży Państwu jakie to były działania. 

Pan Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – Szanowni 

Państwo w zeszłym tygodniu koleżanka z naszego referatu fatygowała się na Komisariat Policji w 

Iłowej z prośbą o pomoc w tej sprawie. Otrzymaliśmy zapewnienia pana dzielnicowego, że zjawią 

się u właścicielki tych psów, na początek jeśli to pomoże skończy się na pouczeniu, jeżeli to nie 

pomoże, to zostanie pani właścicielka ukarana mandatem karnym, zresztą raz już mandatem 

karnym została ukarana. Myślę, że groźba drugiego mandatu będzie już na tyle skuteczna, że 

powinno to pomóc.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – nam nie zależy na tym, żeby ona otrzymywała mandaty 

tylko, żeby zabezpieczyła psy przed wyjściem przez to ogrodzenie. 

Pan Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – dlatego 

wspomniałem o tym, że groźba tego drugiego mandatu myślę, że będzie na tyle skuteczna, że to po 

prostu pomoże.  

Pan Mieczysław Jakubowicz – zwłaszcza panie Burmistrzu, że tam planujemy przystanek szkolny 

i tam będzie grupa dzieci. Naprawdę boimy się, żeby znowu nie doszło do pogryzienia. 

Pan Zygmunt Sygnowski – panie Burmistrzu ul. Pułaskiego jest bardzo ładnie zrobiona, ale czy 

nie można było przewidzieć, żeby przy pomniku szerzej był położony polbruk? Nie wiem, czy 

zwrócił pan uwagę kiedy się odbywały uroczystości 11 listopada, przy komendzie krok w tył 

żołnierze wszyscy na trawnik stanęli. Wystarczyło by o 1 metr poszerzyć. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – ja myślę, że można byłoby nawet o 10 metrów poszerzyć.  

Pan Zygmunt Sygnowski – nie, wystarczyłoby o 1 metr. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – przypomnę Państwu, że na tą część, która była realizowana 

wewnątrz ul. Pułaskiego nie otrzymaliśmy dofinansowania, robiliśmy to z własnych środków i 

zrobiliśmy to na tyle, na ile możliwości nam pozwoliły. Natomiast nic nie stoi na przeszkodzie, 

żeby żołnierze stanęli dwa metry z przodu. Tak naprawdę na tym placu nie stoi nikt poza 

żołnierzami, jak kwiaty będą składane pod pomnikiem, to żołnierze mogą wyrównać, jak 

wyrównali w tej chwili jak to było zorganizowane. Natomiast przy salwie honorowej pierwszy rząd 

żołnierzy nie stał nawet w połowie i wystarczyło, żeby pierwszy rząd żołnierzy zrobił krok do 

przodu.  
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To jest tylko taka techniczna sprawa i nie sądzę, żeby na ten cel była potrzeba poszerzania placu. Ja 

też na to zwróciłem uwagę, że rzeczywiście żołnierze stanęli już na tej nie utwardzonej części. Nie 

zorganizowali się po prostu. A tak naprawdę, bo ja też o tym myślałem, że to poszerzyć, ale 

przecież na jedną imprezę w roku uważam, że szkoda środków. My ten skwer, który jest w tej 

chwili nie utwardzony w przyszłości zagospodarujemy zielenią, może rabatami, zobaczymy na ile 

gminę będzie stać. Na pewno wszystko się nie wydarzy w przyszłym roku.  

Jeśli chodzi o nasze działania podjęte w sprawie tzw. kosmetyki dębów przy drodze wojewódzkiej 

nr 300 w kierunku Borowego, to też podejmowaliśmy działania, bardzo proszę pana kierownika o 

informację. 

Pan Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – proszę Państwa 

po poprzedniej sesji skontaktowałem się telefonicznie z przedstawicielem Zarządu Dróg 

Wojewódzkich z Obwodu Kożuchowa. Zarząd Dróg Wojewódzkich (ZDW) dał obietnicę, że 

przyjadą i zweryfikują stan tych dębów, natomiast wstępnie zostałem poinformowany, że jeżeli stan 

zdrowotny tych dębów nie będzie budził żadnych zastrzeżeń, to (ZDW) nie będzie wnioskował o 

ich wycięcie. Jeśli pojawi się wiosek z (ZDW) to będzie on dotyczył tych drzew, które kwalifikują 

się do wycinki ze względu na ich stan. 

Pan Mieczysław Jakubowicz – to znaczy rozumiem, że ZDW czeka aż kogoś przygniecie? 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – nie, ZDW zadeklarowało, że zrobi taki audyt, przegląd tego 

drzewostanu,  pod kątem właśnie ewentualnej wycinki. Taka była deklaracja, oczywiście tylko po 

rozmowie telefonicznej, ale nie występowaliśmy na piśmie jeszcze do ZDW. 

Pan Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – na piśmie my nie 

występowaliśmy do ZDW, bo to ZDW musi wystąpić do nas z wnioskiem o wydanie decyzji na 

zezwolenie. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – mieliśmy wystąpić z pismem do ZDW w sprawie tego 

przeglądu, żeby oni zrobili przegląd, a później oni na podstawie tego przeglądu wystąpią do nas z 

wnioskiem o ewentualną wycinkę. To pismo wyślemy. 

Jeśli chodzi o szereg interpelacji radnego pana Franciszka Przynogi – zacznę od pierwszej 

dotyczącej zawieszania iluminacji świątecznych – ja nie wiem, czy kierownik ZGKiM w Iłowej 

kiedykolwiek składał taka ofertę do GCKiS w sprawie zawieszenia iluminacji. Z tego co wiem, to 

zawsze iluminacje były zawieszane przez firmę zewnętrzną, ale firmę z Gminy Iłowa, ponieważ do 

samego zawieszenia nie wystarczy sam podnośnik, musi też być pracownik, który ma uprawnienia 

energetyczne do zawieszania takich iluminacji. Z tego co się orientuję w ZGKiM nie ma takiej 

osoby.  

Pan Józef Brzezicki – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 

–  tak, potwierdzam. Pani dyrektor GCKiS zwróciła się kilka lat temu, czy mogę te prace 

wykonywać w 2013 roku jak tylko uzyskaliśmy podnośnik, niestety nie mam osoby z 

odpowiednimi uprawnieniami, żeby tą pracę wykonać, ale dziękuję panu radnemu za troskę o dobro 

zakładu. 

Pan Franciszek Przynoga – mieszkańcy w trosce o dobro gminy właśnie zwrócili się do mnie 

dlaczego jakiejś firmie prywatnej płacić, a nie dla ZGKiM. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – nie jakiejś, tylko konkretnej, dobrej firmie, sprawdzonej. To 

jest panie kierowniku pomysł na zarabianie środków, czyli musicie mieć osobę z uprawnieniami. 

Zmiana organizacji ruchu przy ul. Batorego – nam już się wyczerpały środki jeśli chodzi o 

opracowanie zmiany organizacji ruchu na ten rok. Tak jak już wcześniej wspominałem przy 

składaniu interpelacji przez pana na ostatniej sesji, albo jeszcze wcześniej, pan zwrócił uwagę na to, 

żeby ustanowić tam taką zmianę, która dotyczyłaby zakazu parkowania, a ja mówiłem o tym, że 

rozważamy jeszcze taką opcję, żeby wprowadzić ruch jednokierunkowy.  
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Powoli ta myśl oddala się ode mnie dlatego, że w bardzo złym stanie i kiepskiej jakości są te drogi 

objazdowe od ul. Batorego w kierunku Pułaskiego i ul. Plac Wolności, mam konkretnie na myśli 

lewą i prawą stronę ul. Kościuszki, która jest w beznadziejnym stanie. Natomiast jeśli chodzi o 

wprowadzenie zakazu zatrzymywania się pojazdów właścicieli, którzy nie są mieszkańcami ul. 

Batorego, to jest to jak najbardziej słuszne i zasadne, bo oni najczęściej tam parkują. Więc wracamy 

do tego tematu od początku roku. 

Jeśli chodzi o Plac Wolności, to jak już odpowiadałem, jeśli chodzi o stare oprawy, to my już mamy 

pomysł gdzie one trafią.  

Jeśli chodzi o kurs pociągu Węglinie – Żary, to już mamy sprawę wyjaśnioną, oby tak było jak 

wynika z informacji, które do nas docierają.  

Jeśli chodzi o drogę z Janowa do Mirostowic, to zgadzam się panem radnym, żeby tą drogę 

utwardzić, ale w tej sytuacji, która jest teraz nie ma mowy o utwardzania, ponieważ musimy 

poczekać aż droga w miarę wyschnie.  

Tak jak obiecałem dwie bramki z demontowanych bramek ze stadionu przy ul. Piaskowej trafią do 

Sołectwa Jankowa Żagańska. 

Jeśli chodzi o interpelacje radnego pana Waldemara Leszcza – mostek ul. Ogrodowa – Żaków, 

powiem zupełnie wprost, Powiat Żagański nie robi żadnej łaski nikomu, bo przeglądy obiektów 

mostowych każda jednostka samorządu terytorialnego, która takie obiekty posiada na swoim stanie, 

musi raz w roku zrobić przegląd takiego obiektu.  

Pan Waldemar Leszcz – czy to jest z nami konsultowane, czy my dostajemy informację? 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – nie, tylko taką, że przegląd był. 

Pan Artur Mutwil – chcielibyśmy uczestniczyć w tym przeglądzie. Tak jak kwestia postawienia 

znaku zakaz wjazdu samochodem ciężarowym na ul. Ogrodową, która trwa już czwarty rok. Już 

czwarty rok proszę, żeby wprowadzić taki zakaz i przegląd mostku nie ma sensu jeżeli dalej będą 

tam jeździły ciężarówki o tonażu 40 ton.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – to już innego rodzaju już wniosek. Zadziałamy w sprawie 

tego mostku po raz kolejny. 

Jeśli chodzi o kładkę Poniatowskiego – Ogrodowa, ten temat kiedyś był poruszany nie wiem, czy 

nie przez radnego Artura Mutwila. Pamiętam, że był problem ze znalezieniem statusu tej kładki, 

czyja to jest kładka itd. Pan kierownik obiecał, że tą kładkę obfotografuje i podejmie decyzję co 

dalej z tym zrobić. W tym roku udało nam się dwie kładki wyremontować. Jedną w Żagańcu, a 

drugą Żaków – Żagańska.  

Jeśli chodzi o linię energetyczną, w którą wrastają drzewa w tamtej lokalizacji, to również 

obfotografujemy to miejsce i prześlemy odpowiednim służbom, które mam nadzieję, że w miarę 

szybko się tym zajmą.  

Ad. II pkt 7 

Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – jeśli chodzi o drogi powiatowe panie Sołtysie ciężko jest mi 

cokolwiek powiedzieć na ten temat. Mogę obiecać, że dalej będziemy próbować. 

Jeśli chodzi o wnioski pani Sołtys wsi Czyżówek, to chciałbym żebyśmy zorganizowali spotkanie 

być może u mnie w obecności pani dyrektor GCKiS w sprawie przekazania mienia sołeckiego, bo 

na sesji tego nie rozstrzygniemy. 

 

 

 



16 

 

 

 

Jeśli chodzi o inicjatywę związaną z zorganizowaniem spotkania dla najstarszej mieszkanki wsi 

Sołectwa Czyżówek uważam, że to bardzo ciekawy pomysł. Myślę, że jest to pole do popisu dla 

nowej Rady Sołeckiej, która ewentualnie coś wymyśli, a my się w to włączymy. Mam na myśli np. 

Przewodniczącego Rady Miejskiej, Burmistrza Iłowej i radnego reprezentującego wieś Czyżówek. 

Jeśli chodzi o barierę ochronną przy posesjach nr 34 i 35, to wystąpimy do zarządcy drogi, czyli 

Starosty Żagańskiego z takim wnioskiem. Poprosimy kogoś z zarządu dróg powiatowych, żeby 

wizytując mostek na Żakowie jednocześnie zwizytował wieś Czyżówek i przy okazji zobaczył w 

jakim stanie są pobocza przy nowo wyremontowanej drodze w Czyżówku. Poprosimy o takie 

spotkanie. 

Jeśli chodzi o problem zatoczki autobusowej, był taki pomysł żebyśmy tą zatoczkę autobusową 

sfinansowali w 50% wspólnie z Powiatem Żagańskim i do pewnego momentu nawet wydawało się, 

że to się uda, ale później jednak deklaracje Powiatu przestały obowiązywać, wysłaliśmy kolejne 

pismo w sprawie przypomnienia się z tym problemem, ale niestety bez rezultatu, bo cały teren 

zatoczki autobusowej przynależy do pasa drogowego drogi powiatowej, czyli jest w zarządzaniu 

Zarządu Dróg Powiatowych. Ciężko jest znaleźć na to środki, aczkolwiek uważam, że jak 

najbardziej jest to zasadne i warto by w końcu zrobić, skora tam dzieci codziennie z tego korzystają. 

Jeszcze dwa lata temu Starosta Żagański mówił o koszcie około 30 tys. zł utwardzenia tej zatoczki. 

Z własnych środków my tego nie zrobimy, bo nas nie będzie na to stać. Mam nawet wątpliwości, 

czy będziemy w stanie w 50 % dofinansować, bo mamy sporo rzeczy do zrobienia na przyszły rok, 

sporo jest nakładów inwestycyjnych, więc to będzie bardzo trudno. Myślę, że to będzie jeszcze 

trudniejsze niż w latach poprzednich.  

Pani Alicja Jundt – może chociaż jakimś tłuczniem utwardzić, żeby nie było tych dziur. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – tak, to najszybciej, tylko nie w tej chwili, bo w tej chwili jest 

mokry teren i nic to nie da.  

Pan Zygmunt Sygnowski – panie Burmistrzu, o ile mogę powiedzieć, skąd to przekonanie, że na 

mokry teren nie można wrzucać tłuczeń? 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – to nie przekonanie, to doświadczenie. 

Pan Zygmunt Sygnowski – nie, a moje doświadczenie mówi co innego, mam przykład, który 

mogę podać. Na suchy teren sypiąc tłuczeń on się nie wbije, samochody go wyrzucą. Teraz kiedy 

teren jest mokry grubszy tłuczeń się tak wbije w środek, że będzie trzymał. Ma przykład, niedawno 

robiliśmy drogę w miejscowości Borowe i bardzo ładnie się trzyma, polecam tłuczeń tylko na 

mokry teren.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – co innego mokry teren, a teren prawie bagnisty jak na drodze 

do Mirostowic. Ja na tym się nie znam, taką informację uzyskałem od pracowników, którzy od lat 

się tym zajmują, ale powiem, że pan to powiedział i spróbujemy.  

Odnośnie interpelacji pani Sołtys wsi Jankowa Żagańska dotyczącej diet Sołtysów, ja nie czuje się 

kompetentnym, żeby odpowiadać, mogę się problemowi przyjrzeć, bo nie wiedziałem, że jest taki 

problem.  

Jeśli chodzi o dąb rosnący przy posesji nr 36 na rozwidleniu dróg do Wymiarek przy drodze 

powiatowej, stan tego dębu sprawdzimy. 

 

Proszę Państwa ostatnia rzecz ta, która wzbudza wiele kontrowersji i dyskusji od samego początku. 

Nie wzbudzało to by tylu kontrowersji jakby gmina nie próbowała się uporać z problemem osób 

bezdomnych. Nie ma problemów ten kto nic nie robi. My zakładając ten wariant, że zakupimy 

kontenery i ustawimy je czy to na stadionie, czy to przy ul. Drzymały zakładaliśmy, że może 

pojawić się jakiś problem. Nie wiemy tak naprawdę jakie problemy to przyniesie, bo dopiero kiedy 

to otworzymy i zacznie to funkcjonować to  wszystko wyjdzie.  

Jeśli chodzi o zapytanie, czy była konsultowana lokalizacja tych kontenerów z administratorem 

stadionu, to odpowiadam, że tak była konsultowana. Nie była konsultowana lokalizacja kontenerów 

z mieszkańcami ul. Drzymały, nikt z mieszkańcami ul. Drzymały nie rozmawiał jaka jest ich opinia 

na temat ewentualnego usytuowania tych kontenerów i stworzenia tam ogrzewalni.  
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Do tej pory przynajmniej taką informację ja otrzymywałem od pani kierownik, zakładaliśmy, że 

taka ogrzewalnia mogłaby funkcjonować tylko i wyłącznie w godzinach wieczornych od godz. 18
00

 

do godz. chyba 7
00

.  

Okazuje się proszę Państwa, że nie może tak być, bo jeżeli gmina decyduje się na ogrzewalnię, a 

nie ma noclegowni na terenie gminy, to taka ogrzewalnia musi funkcjonować dwadzieścia cztery 

godziny, co znacznie podraża koszty jej utrzymania, o które Państwo pytacie. Konkretnie 

utrzymania związanego z energią elektryczną, wodą, a najbardziej kosztami osobowymi osób które 

miałyby się tym zajmować. Dodatkowo problemem kolejnym, któremu będziemy musieli sprostać 

jest fakt, że osoba, która mogłaby się taką opieką zająć musi przejść przeszkolenie przedmedyczne, 

które kosztuje dwa tysiące dwieście złotych. Czyli osoba, która będzie takim dozorcą ogrzewalni 

musi przejść takie przeszkolenie, a już wiemy, że to będzie funkcjonowało dwadzieścia cztery 

godziny na dobę, to nie może być jedna osoba, więc to są dodatkowe koszty, które musimy ponieść, 

ale ja zakładam, że my to zrobimy, ponieważ to jest spory problem. Na ostatnim spotkaniu, które 

mieliśmy w tym tygodniu Zespołu Zarządzania Kryzysowego pracownik, który zawodowo zajmuje 

się zarządzaniem kryzysowym u nas w gminie na podstawie informacji, które otrzymał z Ośrodka 

Pomocy Społecznej poinformował zebranych o tym, że bezdomnością w naszej gminie 

zagrożonych jest aż dwadzieścia pięć osób. Kilkanaście osób daje sobie jakoś radę, bo mieszka 

gdzieś u znajomego, u rodziny, ale dziesięć – jedenaście osób jest taki, które rzeczywiście nie mają 

dachu nad głową mieszkają w pustostanach, na działkach. Przy ul. Kolejowej teraz mieszka sześć 

osób w budynku po byłym wyburzonym przedszkolu w małej komórce w dwóch izbach. Więc 

zakładam, że środki, które mamy na ten cel wykorzystamy właśnie na przeszkolenie tych osób i na 

etaty ich pracy przy dozorze ogrzewalni.  

Jeszcze jest propozycja, z którą dzisiaj wyszedłem w rozmowie z kierownictwem Stowarzyszenia 

„Piast” Iłowa, które jest administratorem obiektu na stadionie, żeby to klub wystąpił z ofertą do 

gminy poprowadzenia takiej ogrzewalni i uwzględnił w tym koszty utrzymania, etaty, koszty 

związane z przeszkoleniem tych osób, które miałyby tego pilnować. Jutro o godz. 18
00

 jestem 

umówiony z kierownictwem Stowarzyszenia w tej sprawie.  

Jeszcze jedna bardzo ważna rzecz, bo cały czas gdzieś tam w naszej świadomości ten obiekt 

użyteczności publicznej funkcjonuje jako miejsce rekreacyjne, miejsce w którym dzieci ze szkoły 

mają zajęcia. W okresie zimowym nikt tam nie ma zajęć, tam nic się nie dzieje co najmniej do 

miesiąca marca, albo nawet kwietnia, tak panie Przewodniczący? Tak mi się wydaje. 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – zależy od pogody. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – więc jeżeli zdecydujemy o lokalizacji tych kontenerów w 

tamtym miejscu, to absolutnie nie dojdzie moim zdaniem do żadnej sytuacji zagrożenia zgorszenia, 

tego typu sytuacji tam w tym okresie. Przypomnę tylko, że dwadzieścia cztery godziny ogrzewalnia 

musi funkcjonować. Zachęcam do dyskusji, bardzo proszę. 

Pan Franciszek Przynoga – powiedział pan panie Burmistrzu, że dzieci szkolne w okresie 

zimowym nie korzystają ze stadionu, ale w tym okresie z osiedla, z ul. Hutniczej dzieci przechodzą 

do szkoły podstawowej, dzieci bawią się na placu zabaw. Jeżeli Państwo uważacie i taką decyzję 

podejmiecie, to ja powiem kiedyś panie Burmistrzu jeżeli mieszkańcy będą mieli pretensje „a nie 

mówiłem”? Ale to już decyzja należy do pana Burmistrza. 

Pan Artur Mutwil – decyzja miała być inna panie Burmistrzu. Teraz mówi pan o szkoleniu 

pracowników, mamy 1 grudnia jutro, kontenery mają być tydzień przed świętami. Chcieliśmy, żeby 

ci ludzie te święta spędzili w tych kontenerach i mogli się ogrzać. Dzisiaj też dostałem dokumenty 

od pana Przewodniczącego o kryteriach jakie powinny spełniać takie pomieszczenia i od razu 

mówię, że te dwa kontenery nie spełnią tych kryteriów jeżeli pan je przeczyta. Teraz tak, jeżeli 

będziemy się trzymać ściśle tych planów, to ruszymy na wiosnę, a ci ludzie już będą na tyle 

zmarznięci, że wiosną się ogrzeją. Więc albo coś robimy (mówię o otwarciu ogrzewalni przez 

dwadzieścia cztery godziny) w tej chwili dwadzieścia cztery godziny ona jest nie otwarta i jest 

dobrze, więc jak będzie otwarta na początku dwanaście godzin, to będzie bardzo dobrze.  
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Ja tak uważam. Za chwilę pojawią się problemy o jakich mówi radny Przynoga, zaczną się pisma, 

listy itp. Niech klub się tym zajmuje, ale uważam, że tamto pomieszczenie konsultując się również 

z pracownikami Ośrodka Pomocy Społecznej, lokalizacja o której rozmawialiśmy uważam, że 

byłaby najlepsza. W dzień byłby dozór pracowników Ośrodka Pomocy Społecznej, a stadion jest 

stadionem, budzi to jakieś tam kontrowersje, które przypuszczam, że będą narastały. Z tego co tutaj 

czytam ogrzewalnia powinna być otwarta do końca miesiąca kwietnia. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – proszę Państwa, ja wrócę do komisji, na której pan 

Przewodniczący powiedział do mnie panie Burmistrzu do pana należy decyzja o lokalizacji tych 

kontenerów, nie będziemy jej kwestionować, będziemy pana wspierać. Teraz słyszę, że pan 

kwestionuje to co ustaliliśmy na komisji. Natomiast jeśli chodzi o to którędy dzieci przechodzą do 

szkoły, to ja przypomnę Państwu, że w okresie wiosenno – letnim najczęściej na Placu Wolności, 

gdzie przechodzą setki ludzi przy fontannach siedzą osoby bezdomne, brzydko pachnące, często 

nietrzeźwe, pijące alkohol, czy to nie jest bardziej drażniące niż to, że będą w neutralnym miejscu 

np. na stadionie, chociaż ja decyzji ostatecznej nie podjąłem. Będą w neutralnym miejscu, gdzie nie 

ma domów jednorodzinnych, bloków, które będą bezpośrednio skierowane jak np. na ul. Drzymały. 

Powiem Państwu jeszcze jedną rzecz – dzisiaj przy okazji spotkanie z kierownikiem ZGKiM, z 

pracownikiem Urzędu Miejskiego, który miał się zająć techniczną stroną przygotowania tego 

miejsca pod kontenery wizytowaliśmy rano o godz. 9
00

 stadion miejski i weszliśmy z pracownikiem 

Stowarzyszenia, który tam pracuje na ¼ etatu do środka budynku, żeby sprawdzić ewentualnie 

miejsce, z którego można byłoby zrobić przyłącze energetyczne, z którego można byłoby zrobić 

przyłącze wody i okazało się, że w budynku na stadionie są trzy pomieszczenia, które służyły 

piłkarzom z zagranicy jako mieszkania. Trzy pomieszczenia ogrzewane z dostępem do wody, z 

dostępem do prądu i co się okazuje, że to jest idealne miejsce na taką ogrzewalnie. Większe niż te 

kontenery, tańsze i tak naprawdę jutro to spotkanie ze Stowarzyszeniem „Piast” Iłowa ma na celu 

ewentualnie spróbowanie przymierzenia się do zrobienia tej ogrzewalni w budynku klubu. Nie 

trzeba ich remontować, bo one są wyremontowane, są tam kanapy, są tam meble, jest woda. 

Wydaje mi się, że moglibyśmy zainwestować nasze pieniądze w prysznice, bo tam nie ma. Szczerze 

mówiąc jak tam weszliśmy, to oczy nam się otworzyły, był z nami też pracownik Ośrodka Pomocy 

Społecznej, który powiedział, że to jest idealne miejsce na tego typu ogrzewalnię. Proszę Państwa 

my nie wiemy na tym etapie dzisiaj ilu z tych bezdomnych tak naprawdę do tej ogrzewalni trafi. 

Więc tu też nam się otwiera kolejny manewr, zobaczymy jak to zafunkcjonuje, jeżeli się okaże, że 

do tych pomieszczeń  w budynku klubu, jeżeli dojdzie do tego, że podejmiemy tą decyzję wspólnie 

ze Stowarzyszeniem, że oni się podejmą prowadzenia tego i okaże się, że tam nie będzie 

przychodził nikt albo przyjdzie dwie albo jedna osoba, to nie ma sensu inwestowania środków np. 

w te kontenery, które by stały puste. Więc jest jakaś alternatywa, która się urodziła dopiero dzisiaj. 

Przepraszam, że tak późno panie Arturze, być może nie zdążymy przeszkolić tych pracowników do 

tego czasu, ale to daje też taką możliwość, żeby uruchomić taką ogrzewalnie nawet szybciej niż 

przed świętami.  

Pan Zygmunt Sygnowski – ja dawałem propozycję, żeby nie wchodzić w cenę kontenerów, żeby 

wykorzystać dworzec PKP. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – nie panie Zygmuncie, biorąc jeszcze pod uwagę chęć Urzędu 

Marszałkowskiego zwiększenia kursów na tej linii i biorąc pod uwagę liczbę pociągów 

towarowych, które przejeżdżają w nocy tą linią, to naprawdę ja bałbym się wpuścić te osoby. 

Pan Zygmunt Sygnowski – gdybyśmy się mieli tak bać, że te osoby mają wpaść pod pociąg, to 

dlaczego się nie boimy o tych ludzi, którzy nie mają chodników w miejscowościach i też chodzą i 

ryzykują. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – ale możemy zminimalizować ryzyko. Teraz będziemy 

mówić dlaczego nie ma chodników. Ja mogę Państwu powiedzieć ile kosztował chodnik na ul. 

Żagańskiej –  1,8 km kosztowało kilkaset tysięcy złotych. 
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Pan Artur Mutwil – no właśnie, panie Burmistrzu obok dawnego sklepu GS na ul. Żagańskiej 

parkują TIR-y, wyjeżdżając na ul. Żagańską przejeżdżają przez piękny nowy chodnik, już mówiłem 

panu kierownikowi, żebyśmy ustawili chociaż słupek nawet bez porozumienia z właścicielem 

drogi, bo za chwilę nie będziemy mieli chodnika. Dzień w dzień jadąc tamtędy są nowe ślady, po 

chodniku przejeżdża samochód ciężarowy 40 tonowy i nie będzie tam chodnika. 

Pan Franciszek Przynoga – w nawiązaniu do tych kontenerów nawiązał pan sprawę Placu 

Wolności, jednak ja nie widzę działań gminy, żeby to wyeliminować na Placu Wolności. Mam też 

takie pytanie, na 82 gminy w województwie ile ma ogrzewalnie? 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – nie mam pojęcia, ale mnie to nie interesuje, co mnie to 

obchodzi  ile ma, a ile nie ma, to jest zadanie własne gminy. Nie wszystkie gminy mają problem z 

osobami bezdomnymi.  

Pan Artur Mutwil – ale ja myślę, że to nie jest kwestia dania samego lokum tym bezdomnych, ale 

równie jakieś pracy, takiej która będzie sprzyjała wyjściu z bezdomności.  

Pan Mieczysław Jakubowicz – proszę Państwa, ja na poprzedniej sesji zwróciłem Państwa uwagę 

na piękny widok ładnej pryzmy drzew wjeżdżając do ZGKiM, to zróbmy podobny widok 

naprzeciw Urzędu Miejskiego. Mówię o ogrzewalni w tamtym miejscu. Ja jestem zdania, że 

najlepsza lokalizacja tak jak pan Burmistrz powiedział to jest stadion, a nie środek miasta. 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – na tej komisji kiedy omawialiśmy 

tą lokalizację zdania były bardzo różne, każdy miał swoje argumenty i potwierdzam to co mówił 

pan Burmistrz, w tej sytuacji jeżeli nie ma zgody między nami pozwólmy Burmistrzowi 

zadecydować w którym miejscu to będzie, bo zgodziliśmy się z tym, że niezależnie od lokalizacji 

jakichś protestów możemy się spodziewać, obojętnie gdzie by to nie było. Trudno teraz przerzucać 

się argumentami, bo praktycznie o wszystkich już mówiliśmy. Poza tym zgodnie z przepisami 

decyzje o lokalizacji podejmuje Burmistrz, nie Rada. My możemy doradzać, przekonywać. Proszę 

Państwa pomóżmy to zorganizować tak, żeby to  jak najszybciej mogło funkcjonować, żeby ci 

potrzebujący ludzie faktycznie mieli opiekę, czy to będzie na stadionie, w ZGKiM, czy gdzieś 

indziej jeszcze.  

Pan Edward Lesiak – nie wiem dlaczego Komisję Rewizyjną ominął ten temat i zostaliśmy 

zaskoczeni, teraz już wiemy o konkretnych postanowieniach. Co do miejsca, ja nie znam tak Iłowej 

jak wy panie i panowie radni, którzy z Iłowej jesteście i nie będę tu nic podpowiadał. Natomiast jak 

już coś robimy, to róbmy to tak, żeby to miało ręce i nogi. Jeśli coś robimy, to trzeba stworzyć 

odpowiednie warunki. Wydaje mi się, że bez kontenerów potrafimy zrealizować to zadanie tej 

zimy. Można wesprzeć środkami Stowarzyszenie „Piast” zamiast wydawać na kontenery. Bo jeżeli 

nie jesteśmy w stanie tego zabezpieczyć, to lepiej zostawmy to tak jak było. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – ja nie wiem jak klub to sobie skalkuluje, to tylko padła taka 

propozycja dzisiaj po tym jak wizytowaliśmy to miejsce. Argumentem za tym, żeby to było właśnie 

tam był też ten element związany z praniem tej odzieży, ponieważ w klubie jest taka możliwość. 

Klub ma w tej chwili dwie pralki i w tych pralkach piorą ubrania sportowe, ale przez okres zimowy 

tego nie piorą. W ramach tych środków, które im przekażemy mogą sobie kupić nową pralkę i w tej 

pralce te rzeczy na bieżąco prać. Moim zdaniem to jest świetne rozwiązanie na teraz. Być może, tak 

będzie, że pan mi powie w marcu „a nie mówiłem”, a ja powiem panu tak – ale decyzję musiałem 

podjąć i biorę za nią odpowiedzialność. Więc na dzisiaj decyzja jest taka. Możliwe, że w 

poniedziałek powiem Państwu, że  jest inna po rozmowie z członkami Stowarzyszenia. Jeszcze 

tydzień temu byłem przekonany, że lokalizacją będzie ul. Drzymały i teren ZGKiM, ale jak dzisiaj 

poszedłem tam i zobaczyłem to miejsce, to uznałem, że to jest odpowiednie. 

Pan Artur Mutwil – panie Burmistrzu mam pytanie, kiedy będzie posprzątany z tyłu plac ZGKiM.  

Pan Józef Brzezicki – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 

– zwrócę się do gminy, żeby wskazano miejsce gdzie mam przewieźć wszystek majątek, który 

został przywieziony z prowadzonej inwestycji i ja przewiozę. 

Pan Artur Mutwil – ale te dywany stare, fotele i telewizory też. 

Pan Józef Brzezicki – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 

– tam nie ma. 
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Ad. II pkt 8 

Zakończenie  obrad sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 

Wobec  wyczerpania się  porządku  obrad  Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady 

Miejskiej  zamknął  obrady XLIV sesji  Rady Miejskiej  w Iłowej.  

Na tym protokół zakończono. Protokół zawiera 20  stron, ponumerowanych od 1 do 20. 

Sesja trwała nieprzerwanie  od godz. 15
00

 do godz. 18
00

.  

 

Protokołowała: 

 

Maria Sokołowska 

 

 


